
t6dz, dn. 28.06.2019 r. 

OSIEDLE 

1M. J . MO"fTWIUA.MIRECKlEGO 


Biuro ds. Partycypacji ~rnecznej UMt 
ul. Piotrkowska 115 
90-430 t6dz 

Druga cz~scopinii Rady Osiedla im . J MontwiHa-Mireckiego w przedmiocie 
projekt6w zgfoszonych na obszarze jej dzi af ani a w edycj i 2019 r . 

Dziafajqc na podstawie § 10 ust. 2 Wymagan , jakie powinien spefniac projekt t6dzkiego 
Budi:etu (l)ywatelskiego stanowiqcych zafqcznik do uchwafy Nr VII 1991 19 Rady 
Miejskiej w todzi z dnia 6 marca 2019 r w sprawie okreSlenia wymagan , jakie powinien 
spefniac projekt t6dzkiego Budi:etu (l)ywatelskiego z pMniejszymi zmianami, Rada 
Osiedla im. J MontwiHa-Mireckiego opiniuje zgtoszone projekty w spos6b okreslony 
ponii:ej. 

1. 	 Projekt nr P259MM pt.: ,,"NONE LYa E srARYQ-I RZECZY' - warsztaty dla dzied 
z upcyklingu ." 

Po zasi~ni~du opinii komisji ds. kultury RO im. J MontwiHa-Mireckiego w todzi Rada 
Osiedla opiniuje pozytywnie powyi:szy projekt zgtoszony do Budi:etu (l)ywatelskiego 
Miasta todzi 2019/2020. 

Uzasadnienie 

Opiniowany projekt sprzyja propagacji postaw i praktyk wai:nych z perspektywy 
zr6wnowaZonego rozwoju i swiadomej konsumpcji , uczy ekologicznego stylu i:yda oraz 
szacunku do kultury materialnej, w tym przedrniot6w posiadajqcych wartosc 
hi storycznq. 

2. 	 Projekt nr P2691V1M pt.: "Zaj~da fizyczne zelementami samoobrony poprawiajqce 
koordynacj~ rUchowqdla osiedla im. J:)zefa MontwiHa- Mireckiego." 

Pozasi~ni~iu opinii komisji ds. integracji mieszkanc6w ROim.J MontwiHa-Mireckiego 
w todzi Rada Osiedla opiniuje negatywnie powyi:szy projekt zgtoszony do Budi:etu 
(l)ywatelskiego Miasta todzi 2019/2020 . 



Uzasadnienie 

Q:>is projektu nie zawiera planowanego harmonogramu zaj~e (ile, kiedy, jak dtugo 
miatyby trwae takie zaj~a). Ponadto sqdzimy, ze oferta zawarta w tym projekcie nie 
odpowiada profilowi demograficznemu naszego osiedla zamieszkanego gt6wnie przez 
osoby starsze w zwiqzku z duzq intensywnoSci q ewiczen. Dodatkowo ogromnq 
wqtpliwose budzqelementy sktadowe i koszty projektu. Nie zostato przy tym wyjasnione 
j aki sprz~t do ewi czen mi at by bye zakupi ony or az co si ~ stani e z zakupi onymi elementami 
po zakonczonym projekcie. Zaproponowana wysokose wynagrodzenia kadry trenerskiej 
takze budzi wqtpliwosci (37.000 zt). Dla przyktadu w ramach realizowanego w tym roku 
ze srodk6w Sowarzyszenia OPUSpozyskanych przez cztonk6w RO projektu kursu tanca 
koszt kadry instruktorskiej za 20 jednogodzinnych zaj~e nie b~zie wynosit wi~cej niz 
2.000 zL Ponadto zdaniem Rady Osiedla projekt ten moze pochodzie od instytucji, kt6ra 
za pomocq otwartej formuty Budzetu Obywatelskiego pr6buje znaleze zr6dto 
finansowania swojej dziatalnoSci. 

3. Projekt nr P279MM pt.: "Bezpieczne przejsci e przez ul. Perla." 

Po zasi~ni~ciu opinii komisji ds. infrastruktury RO im. J MontwiUa-Mireckiego, Rada 
Osiedla opiniuje negatywnie powyi:szy projekt, zgtoszony do Budzetu Obywatelskiego 
Miastatodzi 2019/2020. 

Uzasadnienie 

Realizacja przedmiotowego projektu negatywnie wptynie na bezpieczenstwo 
przechodni6w przekraczajqcych ul. Perla. Obecnie proponowana lokalizacja nie jest 
najcz~stszym miejscem przekraczania ul. Perla. Wyznaczeniewi~cw tym miejscu pas6w 
stanowHoby sztuczny zabieg. Mieszkancy korzystajqz ul. Perla raczej tak, jakby to byta 
ulica wewn~trzna znajdujqca si~ w tzw. strefie ruchu. Tym samym bardziej pozqdanym 
rozwiqzaniem by toby obj~cie catego osiedla takq strefq poprzez ustawienie 
odpowiednich znak6w na jego granicznych punktach wjazdowol wyjazdowych. Takie 
rozwiqzanie w potqczeniu z zastosowaniem odpowiednich spowalniaczy ruchu mogtoby 
skuteczniej wptynqe na popraw~ bezpieczenstwa wewnqtrz osiedla. Warto tez dodae, ze 
proponowane przez wnioskodawc6w rozwiqzanie mogtoby r6wniez prowadzie do 
negatywnych skutk6w prawnych w przypadku potrqcenia pieszego poza wyznaczonym 
przejSciem dla pieszych a przechodzqcego zwyczajowym duktem. W takim przypadku 
wina za wtargni~cie na jezdni~ obciqiataby pieszego, w zwiqzku z czym dochodzenie 
odszkodowania czy tei: ukarania kierowcy mogtoby bye utrudnione. 

4. Projekt nr P280MM pt.: "Osiedle MontwiHa Mi reckiego - dost~p do badan." 

Po zasi~ni~ciu opinii komisji ds. zdrowia ROim. J MontwiUa-Mireckiego, Rada Osiedla 
opiniuje pozytywnie powyzszy projekt, zgtoszony do Budzetu Obywatelskiego Miasta 
todzi 2019/2020. 



Uzasadnienie 

Przedmiotowy projekt sprzyja dywersyfikacji swiadczonych u~ug lekarskich w lokalnej 
przychodni co odpowiada zapotrzebowaniu mieszkanc6w osiedla. Projekt daje r6wniez 
szan~ na wzbogacenie naszej przychodni 0 nowoczesny sprz~t w postaci aparatu do US:; 
Rada Osiedla wyrata natomiast obaw~ co do tego, czy zakupiony sprz~t pozostanie w 
wyposazeniu miejscowej przychodni po zakonczeniu projektu, a takze czy po tym fakcie 
b~zie mial kto go ob~ugiwac. 

5. 	 Projekt nr P281 MM pt.: "Zielono na os. MontwiUa- Mireckiego." 

Po zasi~ni~u opinii komisji ds. zieleni RO im . J MontwiUa-Mireckiego, Rada Osiedla 
opiniuje negatywnie powyzszy projekt, zgtoszony do Budzetu O::>ywatelskiego Miasta 
todzi 2019/2020. 

Uzasadnienie 

Przedmiotowy projekt nie spetnia wymog6w formalnych, tzn. realizacji w jednym roku. 
Zaktadafinansowanie piel~nacji w roku kolejnym, co stoi w sprzecznoSci zwymaganiami 
stawianymi projektom do t6dzkiego Budzetu O::>ywatelskiego. Ponadto Autorzy projektu 
powotujC\,si~ na fakt, izjest on kontynuacjqjuz zrealizowanego projektu ubieglorocznego, 
co niejest zgodnez rzeczywistosciC\,. Na terenie Osiedla nie zostal do tej pory zrealizowany 
zaden z ubieglorocznych projekt6w dotyczC\,cych zieleni , a co za tym idzie nie mozna 
odnieSc si~ do kontynuacji czegos, co faktycznie nie zostalo zrobione i czego efekt6w nie 
mozna ocenic. Dodatkowo w zwiC\,Zku z prowadzonymi pracami nad kompleksowC\, 
rewitalizacjC\, osiedla istnieje obawa co do kompatybilnoSci przedmiotowego projektu z 
planowanymi pracami. BiorC\,c powyzsze pod uwag~, Rada Osiedla ocenia projekt 
negatywnie. 

6. 	 Projekt nr P282MM pt.: "Bezpieczne osiedle - system monitoringu 
ostedlowego - etap 2." 

Po zasi~ni~ciu opinii komisji ds. infrastruktury RO im . J MontwiUa-Mireckiego, Rada 
Osiedla opiniuje negatywnie powyzszy projekt, zgtoszony do Budzetu O::>ywatelskiego 
Miasta todzi 2019/2020. 

Uzasadnienie 

Przedmiotowy projekt nie zawiera watnych informacji dla mieszkanc6w Osiedla 
wtym: 
1. Cdzie znajdowac si~ b~C\,dyski z nagranym materialem? 
2. Kto b~zie poza S:ratC\,MiejskC\, dysponentem nagran? 
3. J3ka b~zie dost~pnoscdo ich przeglC\,dania przez mieszkanc6w osiedla? 
4. J3k zostaniewypetniony obowiC\,Zek ROOOprzez administratora danych w tym 
kto b~zie odpowiadal za bezpieczenstwo publikacji wizerunku mieszkanc6w? 
5. Kto pokryje koszty tablicinformacyjnych 0 obj~ciu monitoringiem wyznaczonego 



terenu co nie zostato zaplanowane w projekcie? 
6. J:lk wnioskodawca przewiduje finansowanie energii elektrycznej niezb~nej do 
wtasciwego funkcjonowania systemu po wygasni~ciu dotacji BO? 
7. J:lki jest przewidywany koszt obstugi systemu po okresie umowy na serwisowanie w 
ramach BO? 
8. Cz.y montat jednej z trzech kamer (na rysunku przy Parku) jest wyznaczony poza 
terenem Q;iedla? 
Ponadto finansowanie projektu po jego realizacji narusza przyj~tqw ramach t6dzkiego 
Budzetu Cbywatelskiego zasad~ jednorocznej realizacji. Dodatkowo nie zostaty 
przedstawione zadne materiaty ani informacje wykazujqce przeprowadzenie konsultacji 
co do zasadnosci wybranych lokalizacji. R6wniezw latach ubiegtych takie konsultacje nie 
byty prowadzone. 

Przewodniczqcy Rady Q;iedla 
im. J MontwiHa-Mireckiego 

Remi gi usz Kaczmarek 


